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Opfølgende spørgsmål til skriftlig besvarelse stillet den 
28. marts 2022 af Marcus Vesterager vedrørende alko-
holbevilling og prissætning på alkohol 

 

Spørgsmål  

Som opfølgning vil jeg gerne høre, om der er noget, kommunen selv 

kan gøre, såfremt man ønsker en skærpet praksis ved udstedelse af be-

villinger, eller om det vil være nødvendigt med en lovændring i Folke-

tinget?  

 

Opfølgning på svar på spørgsmål stillet den 18. marts 2022. 

 

Svar: 

Restaurationsloven indeholder ikke en generel bestemmelse om, at Be-

villingsnævnet kan stille krav om prissætning på alkohol, i forbindelse 

med at der meddeles en alkoholbevilling. Derfor har Bevillingsnævnet 

ikke et hjemmelsgrundlag til at beslutte en skærpet praksis. 

 

Supplerende kan det oplyses, at det af den kommenterede restaurati-

onslov fremgår, at det ikke kan stilles som betingelse i en alkoholbevil-

ling, at de stærke drikke, der serveres i virksomheden, skal sælges til 

mindstepriser. Dette er en konsekvens af konkurrenceloven, som inde-

holder et forbud mod aftaler om mindstepriser (Den kommenterede re-

staurationslov (Gry Asnæs), side 238).  

 

 

Venlig hilsen 
 

Esben Danielsen 

 

5 .  apr i l  20 22  

E do c sa gsn u mmer  

20 22 - 0 0 9 79 26  

 

F2 sa gsn u mmer  

20 22 -  4 5 3 7  

 

 

 

D i r ek tø r  

Rå dh u set 

1 . sa l  v ær . 8 3  

1 5 9 9  Kø ben h a v n  V  
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